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کوتاه اقتصادی

قیمت سکه و ارز
 به تومان

قیمت بازارنوع سکه
952500سکه تمام طرح جدید
952300سکه تمام طرح قدیم

478000نیم سکه
269000ربع سکه

175500گرمی
97400هر گرم طلای 18 عیار

نوع ارز
3120دلار
4183یورو
5271پوند

852درهم

* بانک مرکزی در تازه ترین گزارش خود، رشد اقتصادی سال 92 با نفت 
را منفی 1/9 و بدون نفت را منفی 1/1 درصد اعلام کرد. برآوردهای اولیه 
و مقدماتی تولید ناخالص داخلی کشور به قیمت پایه و قیمت های ثابت 
س��ال 1383 از 2011554 میلیارد ریال در س��ال 1391 به 1972853 
میلیارد ریال در س��ال 1392 کاهش یافته که این امر گویای نرخ رش��د 

اقتصادی منفی 1/9درصدی است.
* رئیس س�ازمان توس�عه تجارت در دیدار با معاونان بازرگانی و 
مسئولان ثبت سفارش سازمان صنعت، معدن و تجارت استان ها، 
خط مش�ی این س�ازمان را حذف محدودیت ه�ا و ممنوعیت ها از 
فراینده�ای تجاری دانس�ت و گفت: تمام ت�اش وزارت صنعت، 
مع�دن و تجارت در راس�تای تحقق این هدف ق�رار دارد. ولی  الله 
افخمی راد در این دیدار افزود: طبق سیاس�ت های خروج از رکود 
و اصول منطقی علم اقتصاد، محدودیت های صادراتی باید حذف 
شود. وی در خصوص عوارض صادراتی گفت: عوارض صادراتی تنها 
برای کالاهای خام در نظر گرفته ش�ده و پس از س�ه ماه از تاریخ 

تصویب، اجرایی می شود.
* موسسه عالی آموزش بانکداری وابسته به بانک مرکزی جمهوری اسلامی 
ایران، بیست وپنجمین همایش بانکداری اسلامی را با عنوان »نقد و بررسی 
سه دهه بانکداری بدون ربا در ایران و جهان« برگزار می کند. به گزارش 
روابط عمومی بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران؛ محورهای اصلی این 
همایش »آسیب شناسی تجربه سه دهه اجرای قانون عملیات بانکی بدون 
ربا، »راهکارهای بهبود عملیات بانکداری بدون ربا« و »برنامه ریزی بانکداری 
اسلامی برای آینده« اعلام شده است. گفتنی است، این همایش روزهای 
دهم و یازدهم ش��هریور ماه 93 در مرکز همایش های بین المللی صدا و 
سیمای جمهوری اسلامی ایران برگزار می شود و علاقه مندان جهت کسب 

اطلاعات بیشتر می توانند به نشانی  www.ibi.ac.irمراجعه نمایند.
* دکتر علیرضا زالی رئیس سازمان نظام پزشکی کشور با حضور 
در بانک انصار عزم سازمان مذکور را برای توسعه همکاری ها میان 
آن سازمان و بانک انصار اعام کرد. مدیرعامل بانک انصار نیز پس 
از خوشامدگویی ابتدا تمایل قلبی مسئولان بانک را در گسترش 
همکاری با سازمان نظام پزشکی به عنوان پوشش دهنده یکی از 
موثرترین و ارزشمندترین اقشار جامعه ابراز کرد و آمادگی بانک 
انص�ار را در واگ�ذاری امتیازه�ای ویژه به پزش�کان در قبال این 
تفاهم نامه، قراردادهای الحاقی و فرآیندهای همکاری سخن گفت. 
در این دیدار طرفین به تمایل خود به گسترش همکاری ها تاکید و 
برای هدایت موثر و بهینه نقدینگی ها به سمت فعالیت های تولیدی، 
چشم اندازهای جدید همکاری و ایجاد مراکز خدمات پزشکی در 

شأن پزشکان را یادآوری کردند.
* ب��ا اج��رای عملی��ات کاب��ل برگ��ردان ارتب��اط تلفنی مش��ترکین با 
پیش ش��ماره های 8840 الی 8847، 3270 الی 3275 و 3277، 4420 

الی 4429 از امروز به مدت 72 ساعت با اختلال همراه است.

مدیر عامل توانیر با هشدار 
نس�بت ب�ه جهش بی س�ابقه 
مص�رف ب�رق در کش�ور و به 
ویژه تهران، سرانه مصرف برق 
هر ایرانی را معادل 6 شهروند 
هن�دی و 3 ش�هروند ژاپن�ی 

اعام کرد.
همایون حائ��ری در گفتگو با 
مهر درباره آخرین وضعیت تأمین 
و توزیع برق تابستانی مشترکان، 
گفت: از ابتدای سال جاری تاکنون 
رش��د مصرف برق در کش��ور به 
حدود 15 درصد رسیده به طوری 
که به دلیل جه��ش مصرف برق 
تأسیس��ات تولید، انتقال و توزیع 
برق هم��واره در مدار بهره برداری 
قرار داشته و فرصت استراحت به 

تجهیزات برقی کشور را نداده ایم.
مدیرعامل توانیر با اعلام اینکه 
در برخی از روزهای پیک مصرف 
تابستانی مجبور به استفاده بیش 
از 90 درص��دی از تأسیس��ات و 
تجهیزات برق کش��ور ش��ده ایم، 
تصریح کرد: این در حالی اس��ت 
که در س��ال های گذشته ظرفیت 
تأسیسات  از تجهیزات  اس��تفاده 
برقی کش��ور حداکث��ر 70 درصد 

بوده است.
این مقام مسئول با بیان اینکه 
تابس��تان س��ال جاری به مراتب 
گرم و طاقت فرس��اتر از تابس��تان 
سال گذش��ته بود، اظهار داشت: 
در س��ال های گذشته اوج و پیک 
مصرف برق در ساعات شب بود اما 

امسال پیک مصرف برق به ساعات 
روز منتقل شده است.

حائری با ی��ادآوری اینکه در 
ش��رایط فعلی ظرفیت های ایجاد 
ش��ده برای تأمین برق تابستانی 
مشترکان به هیچ وجه پاسخگوی 
نیازهای برقی کشور نیست، بیان 
ک��رد: با این وجود با تغییر آرایش 
شبکه برق و اس��تفاده حداکثری 
از ظرفی��ت تولید، انتقال و توزیع 
تابستان امسال هیچ گونه خاموشی 

برنامه ریزی شده ای نداشته ایم.
مدیرعام��ل توانیر با هش��دار 
نسبت به جهش قابل توجه مصرف 
ب��رق در پایتخت، اف��زود: در کل 
کشور متوس��ط رشد مصرف برق 
از ابتدای سال جاری تاکنون بین 

10 تا 15 درصد بوده اما در تهران 
این رشد مصرف برق حتی به 30 

درصد هم رسیده است.
ای��ن مق��ام مس��ئول یکی از 
دلایل جهش 30 درصدی متوسط 
مصرف برق در تهران را ساخت و 
س��ازهای فراوان یاد کرد و گفت: 
تابس��تان سال جاری رکورد پیک 
مصرف بیش از هشت هزار و 500 
مگاواتی مصرف برق در تهران به 

ثبت رسیده است.
وی تأکی��د کرد: اگر ش��رایط 
رشد مصرف برق به همین منوال 
پیش برود س��ال آینده نمی توانیم 
ش��بکه ها را نگهداری کنیم چون 
در هیچ جای جهان رش��د مصرف 
روزانه 10 درصد تجربه نشده است.

حائری با تأکید بر اینکه رشد 
و افزای��ش پیک مصرف برق تنها 
در فصل تابس��تان نبوده بلکه در 
زمستان ها مصرف برق اوج گرفته 
است، گفت: زمستان سال گذشته 
رشد مصرف 3 برابر تابستان بود و 
با افزایش وسایل گرمایشی حدود 
75 درص��د تجهی��زات جدید به 
وس��ایل مصرفی برق اضافه شده 

است.
مدیرعام��ل توانیر در پایان بار 
دیگر با هش��دار نس��بت به رشد 
مصرف برق در کشور، خاطرنشان 
کرد: در حال حاضر سرانه مصرف 
برق ای��ران به ازای هر نفر معادل 
سه شهروند ژاپنی و یا 6 شهروندی 

هندی است.

مدیرعامل توانیر:

یک ایرانی معادل 6 هندی و 3 ژاپنی 
برق مصرف می کند

وزی�ر ارتباط�ات و فناوری 
اطاعات گفت: تا پایان س�ال 
جاری 30 هزار شغل و در سال 
آینده 10 هزار ش�غل در بخش 
ارتباطات و فناوری اطاعات به 
طور مستقیم ایجاد خواهد شد.

محمود واعظی در گفت وگو با 
ایرنا، تصریح کرد: وزارت ارتباطات 
و فن��اوری اطلاع��ات قص��د دارد 
در ای��ن راس��تا فارغ التحصی��لان 
کارشناس��ی،  کارشناسی ارشد و 
دکت��ری را جذب کند تا این افراد 
بتوانند اش��تغال های غیرمستقیم 

ایجاد نمایند.
وی در خص��وص برنامه ه��ای 
ای��ن وزارتخانه ب��رای حمایت از 
فعالیت ه��ای بخش خصوصی نیز 
گفت: اعتق��اد داریم در این حوزه 
ش��رکت های دانش بنیان بسیاری 
تاسیس شده و هم در حال تاسیس 

هس��تند که ما باید تسهیلاتی را 
ایجاد کنیم تا صادرات محصولات 
الکترونی��ک و نرم اف��زاری رون��ق 

پیدا کند.

واعظ��ی تصری��ح ک��رد: برای 
شرکت های دانش بنیانی که سرمایه  
کافی برای فعالیت ندارند، صندوقی 
برای این منظور در وزارت ارتباطات 

و فناوری اطلاعات تاس��یس شده 
اس��ت. وزیر ارتباط��ات و فناوری 
اطلاع��ات اضافه ک��رد: گروه ها و 
شرکت های دانش بنیان طرح ها و 

برنامه ه��ای خ��ود را ارائه دهند و 
این وزارتخانه آمادگی را دارد تا به 
این شرکت ها وام و کمک های مالی 

اختصاص دهد.
س��قف  خص��وص  در  وی 
تسهیلات به پروژه های شرکت های 
دانش بنیان، اظهار داش��ت: سقف 
تسهیلات به اجرای پروژه ها بستگی 
دارد، ضم��ن آنکه طرح ها در یک 
شورایی مورد بررسی قرار می گیرند 
و بر این اس��اس میزان تسهیلات 

اختصاصی مشخص می شود.
به گفته واعظی، هدف وزارت 
ارتباط��ات و فن��اوری اطلاع��ات 
ارائ��ه کمک ها ب��ه متخصصان و 
فارغ التحصیلان این حوزه است تا 
آنها بتوانند فعالیت ها و برنامه های 
مناس��ب و قابل قبولی را در حوزه 
ارتباطات و فناوری اطلاعات انجام 

دهند.

واعظی خبر داد

ایجاد 30 هزار شغل در حوزه ارتباطات و فناوری اطلاعات

برنام�ه تولی�د و تنظیم بازار 
واردات علوف�ه تدوین و به وزیر 

جهاد کشاورزی ارایه شد.
مدیرعامل  شافعی نیا  محمدرضا 
مؤسس��ه جهاد اس��تقلال در جمع 
خبرن��گاران ب��ه مناس��بت آس��تانه 
هفت��ه دولت گف��ت: ای��ن برنامه با 
پیش��رفته ترین روش ه��ای مدیریت 
عرص��ه  در  روز جه��ان  اقتص��ادی 
کش��اورزی و به منظ��ور تنظیم بازار 
و ایجاد تع��ادل بازار داخل و واردات 

علوفه تدوین شده است.
وی اظهار داشت: طبق این برنامه 
تولید اقتصادی براساس میزان مصرف 

طراحی شده است.
رئیس مؤسس��ه جهاد استقلال، 
تصریح کرد: همچنین طبق این برنامه 
تشکل های مرغداران باید بدانند چه 
زمانی نهاده مورد نیاز را از محل تولید 
داخل یا وارداتی تأمین و با چه قیمتی 
خریداری کنند که در این سیس��تم 
خرید و فروش به ش��کل مداوم رصد 
می شود تا ش��اهد کاهش یا افزایش 
محصول در بازار علوفه دامی نباشیم.

وی با اشاره به اینکه برنامه تولید 
اقتصادی بخش کشاورزی هم اکنون 
در وزارت جهاد کش��اورزی در دست 
بررس��ی است، گفت: این برنامه پس 
از تأیید اجرایی می شود و کشاورزان 
ب��ا آگاهی کامل از حلقه های تولید و 
واردات محصول به فعالیت کشاورزی 

خود می پردازند.
رئیس مؤسس��ه جهاد استقلال 
تصریح کرد: تأمین غذا س��هم 38 تا 
58 درصدی در سبد خانوار دارد که 
بای��د این موضوع را بیش از هر مورد 
دیگر اقتصادی مورد توجه قرار دهیم.

اکن��ون  ه��م  داد:  ادام��ه  وی 
ب��رای ایجاد زیرس��اخت های بخش 
کشاورزی برنامه هایی را با استفاده از 
فناوری ه��ای نوین خارجی و داخلی 
در دستور کار قرار داده ایم که نتایج 
خوب��ی ب��رای بخش کش��اورزی در 
برداشته است، به طوری که بکارگیری 
از دستگاه های نوین، تأثیر بسزایی در 
کاهش هزینه های تمام ش��ده تولید 
)انرژی، آب، س��م، ک��ود( و افزایش 
به��ره وری تولید بخش کش��اورزی 

داشته است.
وی با تأکید بر اینکه بکارگیری 
از فناوری های نوین در ایجاد اشتغال 
نیز نقش بس��زایی دارند، اضافه کرد: 
نوین  فناوری ه��ای  پیش��رفته ترین 
و ماش��ین آلات پیش��رفته واردات��ی 
دستگاه های بذرکار در استان زنجان 
مورد آزمایش قرار گرفت که اجرای 
ای��ن ط��رح کاه��ش 30 درص��دی 
هزینه های تمام شده تولید و افزایش 
2 براب��ری تولیدات غ��لات، ذرت و 

سیب زمینی را در پی داشته است.
شافعی نیا افزود: در گذشته سهم 
مکانیزاسیون در بخش کشاورزی بین 
2 تا 3 درصد بوده که هم اکنون این 

رقم به 6 تا 7 درصد رسیده است.
وی اظهار داش��ت: در این راستا 

100 دستگاه تراکتور و 50 دستگاه 
کمباین به بخش کش��اورزی کشور 

تزریق شده است.
وی درب��اره تأمی��ن علوفه مورد 
نیاز دامی، ادامه داد: س��ال گذش��ته 
250 هزار تن کنجاله س��ویا توسط 
این مؤسسه وارد کشور شد که سهم 
10 تا 12 درصدی از مجموع واردات 
را ب��ه خود اختص��اص داد اما همین 
10 درصد در کاه��ش 40 درصدی 
قیمت س��ویا در بازار نقش بس��زایی 
داش��ته است به طوری که به محض 
پهلو گرفتن کش��تی کنجاله وارداتی 
به قیمت 950 تومان در بندر، قیمت 
2هزار تومانی سویا در بازار به 1200 

تا 1300 تومان کاهش یافت.
وی تأکید کرد: این مؤسسه برای 

حمای��ت دولت و بخش کش��اورزی 
نهاده ه��ا و ماش��ین آلات نوین مورد 
نیاز را به طور مستقیم از کشورهای 
مبدأ بدون واسطه و دلال خریداری 
می کند و با کمترین سود در اختیار 
کشاورزان و بهره برداران قرار می دهد.

وی درباره تأمین مواد ژنی دامی 
مورد نیاز کش��ور گفت: این مؤسسه 
با همکاری ش��رکت های دانش بنیان 
اروپای��ی موفق به تولی��د 800 هزار 
دوز م��واد ژنی مورد نی��از برای تولد 
گوساله های شیری در کشور شد که 
هر دوز مواد ژنی با دلار 1200 تومان 
برای دامدار 40 ه��زار تومان هزینه 

دربر داشته است.
وی اظهار داش��ت: ب��ا تولید این 
میزان مواد ژنتیکی دامی در کش��ور، 
ه��ر دز به قیم��ت 13 ه��زار تومان 
بدس��ت تولیدکنندگان می رسد که 
صرفه جوی��ی قابل توجهی در بخش 

ارزی کشور در پی دارد.
ش��افعی نیا گفت: طی س��الهای 
گذش��ته برای تأمین مواد ژنی مورد 
نیاز دامداری های صنعتی 16 میلیون 
دلار ارز از کش��ور خارج می ش��د که 
هم اکنون فقط برای لایس��نس این 
مواد ژنی 2/5 میلی��ون دلار به آنان 

پرداخت می شود.
وی اضاف��ه ک��رد: ه��م اکن��ون 
ای��ن تکنولوژی از کش��ورهای ژاپن، 

هند، آلمان و فرانسه وارد می شود.

از سوی مؤسسه جهاد استقال

برنامه تولید و تنظیم بازار علوفه کشور تدوین شد

برخورد کرده و بازرس��انی را برای بررس��ی وجود و اس��تفاده از روغن پالم در 
کارخانجات فرستاده است.

رئیس سازمان ملی استاندارد با اعلام اینکه این موضوع کنترل شده است، 
از جمع آوری روغن های موجود توسط سازمان استاندارد و وزارت بهداشت خبر 

داد و افزود: 5 کارخانه مختلف لبنی مورد شناسایی قرار گرفته اند.
وی گف��ت: در روزهای اخی��ر هجمه ای به بازار و واحدهای تولید لبنیات 
وارد ش��د و تعداد زیادی از تولیدات لبنی مورد آزمایش قرار گرفت و مشکل 

زیادی مشاهده نشد و استفاده از روغن پالم در لبنیات چندان زیاد نیست.
وی با اشاره به اینکه در لبنیات پرچرب با مواردی از تخلف مواجه شدیم 
و با آنها برخورد شد، اما در شیر مشکل خاصی دیده نشده، تصریح کرد: این 
در حالی است که سازمان استاندارد و وزارت بهداشت کارخانه های متخلف را 
ب��ه مراجع قضایی معرفی کرده اند. به گزارش مهر، پیروزبخت در مورد اعلام 
اس��امی تولیدکنندگان لبنی متخلف گفت: هر زمان اسامی آنها را به مراجع 

قضایی اعلام کنیم، به طور حتم به رسانه ها نیز اعلام خواهیم کرد.
وی ادامه داد: این در حالی است که موضوع اصلی روغن پالم نیست؛ بلکه 
اس��تفاده از چربی های گیاهی است به عبارت دیگر لازم است که استفاده از 

روغن پالم در محصولات غذایی کاهش یابد.
رئیس سازمان ملی استاندارد با اعلام اینکه بیشتر حجم روغن سرخ کردنی 
را روغن پالم تشکیل می دهد، گفت: بیشترین روغنی که به خاطر تحریم ها وارد 

کشور می شد روغن پالم است البته این روغن، روغن بدی نیست.
پیروزبخت ضمن اشاره به اینکه سرانه روغن پالم ایران از سرانه این روغن 
در اروپا خیلی کمتر است، تصریح کرد: در اروپا سرانه 12/5 کیلوگرم  است و 
برای ما 10 کیلوگرم و دیگر کشورها بیش از ما از این روغن استفاده می کنند.

وی با اش��اره ب��ه ترس هایی که در مردم از اس��تفاده از روغن پالم ایجاد 
شده، عنوان کرد: پس از مشکلی که در این زمینه پیش آمد دولت وارد این 
سیاس��تگذاری ش��د که واردات این روغن را تا سال 95 به 15 درصد کاهش 
دهد. در عین حال در سال های 90 و 91 حدود 50 درصد روغن های وارداتی 

ما پالم بود ولی امسال به 30 درصد و سال 95 به 15 درصد می رسد.

رئیس سازمان ملی استاندارد 
از شناس�ایی 5 کارخانه متخلف 
تولید لبنیات ک�ه از روغن پالم 

استفاده می کردند، خبر داد.
نیره پیروزبخت در مورد برخورد 
با کارخانجات تولی��د لبنیات که از 
روغن پالم استفاده می کنند،  گفت: 
مردم نگران نباش��ند، زیرا س��ازمان 
استاندارد با متخلفان در این زمینه 

رئیس سازمان استاندارد اعام کرد
شناسایی 5 کارخانه متخلف لبنی

استفاده کننده از روغن پالم

رئیس اتحادیه فروشندگان میوه و سبزی تهران به نظارت دقیق تر بر فعالیت 
فروشندگان میوه و تشدید برخورد با متخلفان این بخش تاکید کرد.

حسین مهاجران در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: مقابله و برخورد شدید با دلالان میادین 
میوه و تره بار از حدود یک هفته گذش��ته آغاز ش��ده و تعدادی از آنها فعلًا دست از واسطه 
گری برداشته اند؛ می توان امیدوار بود اگر این روند ادامه یابد بتوانیم شاهد ریشه کن وی به 
نظارت دقیق تر بر فعالیت فروشندگان میوه و تشدید برخورد با متخلفان این بخش تاکید 
کرد و گفت: فروش��ندگان حداکثر 35 درصد بیش��تر از قیمت فاکتور باید میوه را به مردم 
بفروشند ولی عملًا شاهدیم بعضی از فروشندگان هزینه های خود را از طریق گرانفروشی 

تامین می کنند که از این پس به شدت با این موضوع برخورد می شود.
مهاج��ران افزود: در حال حاضر ح��دود 4 تا 5 هزار پرونده متخلفانی که در این حوزه 

فعالیت می کنند در دست بررسی است.
وی در عین حال با تاکید بر اینکه ما به دنبال شفاف سازی هستیم و بنا داریم این بدنامی 
را از صنفمان دور کرده و از بین ببریم گفت: معتقدیم همه هزینه ها و فعالیت بخش های 

مرتبط با این صنف باید کاملًا شفاف شده و با متخلفان برخورد شود.
رئیس اتحادیه فروشندگان میوه و سبزی تهران همچنین با اشاره به افزایش 20 درصدی 
قیمت موز گفت: در حال حاضر هر کیلو موز به قیمت 3600 تا 4000 هزار تومان به فروش 

می رسد که حدود 800 تومان در هر کیلو افزایش قیمت داشته است.
وی همچنین از افزایش قیمت خیار خبر داد و اظهار کرد: قیمت خیار که تا حدود یک 
هفته گذشته 1200 تا 1700 بود به 2600 تا 3500 رسیده است ولی عمده خرید مردم 

که در حال حاضر هندوانه، طالبی، انگور و صیفی جات است دارای قیمتی مناسب است.

یک کارش�ناس امور اقتصادی سیاس�ت  های مربوط به بازار سرمایه در بسته 
خروج از رکود دولت را مورد بررسی قرار داد.

مرتضی صفاری در گفت وگو با ایسنا ضمن اشاره به سیاست های مربوط به بازار سرمایه 
در بس��ته خروج از رکود دولت گفت: فروش اوراق قرضه از طریق سیس��تم بانکی صورت 
می گیرد اما دولت می خواهد آن را وارد بازار سرمایه کند. از طرف دیگر تامین مالی شرکت ها 
از طریق افزایش سرمایه صورت می گیرد، اما در این بسته به فروش اوراق مشارکت و پروژه 

محوری تاکید بیشتری شده است.
صفاری در ادامه افزود: این بسته بازار سرمایه را یک بازار بلندمدت دیده است در حالی 
که افرادی که وارد بازار سرمایه می شوند و در آن فعالیت می کنند با ریسک بالا مواجه اند 
و افرادی که به دنبال ریس��ک پایین هس��تند وارد بازار پول می شوند و فعالیت هایی مثل 

سپرده گذاری کوتاه مدت و بلندمدت و خرید و فروش اوراق عرضه انجام می دهند.
این کارشناس امور اقتصادی افزود: انتظار دولتمردان این است که انتشار اوراق قرضه 
در بازار سرمایه صورت بگیرد و این کار دشواری های خاصی دارد، زیرا کسانی که در بازار 
س��رمایه ش��رکت دارند با نرخ بهره و نرخ بازدهی بالا مواجهند و اگر بخواهیم محدودشان 

کنیم سرمایه گذاری محدود می شود.
وی با اشاره به اینکه تامین مالی بازار سرمایه از طریق فروش اوراق مشارکت امکان پذیر 
نیست بیان کرد: تاکید دولت بر تامین مالی در بازار سرمایه خیلی خوش بینانه است، البته 
صندوق های زمین و ساختمان هنوز وارد نشده اند و باید عملکرد آنها ارزیابی شود و ببینیم 

در بازار جذابیت دارند یا نه.

کمیسیون ایمنی راه ها در پی فراخوان اتوبوس های برون شهری 
اس�کانیا برای انجام اصاحات لازم به منظور افزایش ایمنی، ارائه 
خدمات توسط 126 دستگاه از این نوع اتوبوس را به حالت تعلیق 

درآورد.
به گزارش روابط عمومی وزارت راه و شهرس��ازی، در پنجاه و یکمین 
نشست کمیسیون ایمنی راههای کشور که با حضور وزیر راه و شهرسازی 
برگزار شد، فراخوان بازرسی فنی اتوبوس های اسکانیای در حال بهره برداری 
با هدف شناسایی نواقص و دستکاری ها مورد بررسی قرار گرفت و تصریح 
شد: در این فرآیند، 530 دستگاه به مراکز مجاز مراجعه کردند که از بین 
آنها، تعداد 126 دستگاه دارای نواقص و دستکاری های عمده و تأثیرگذار 

بر عملکرد ایمنی آنها بودند.
بنابر این گزارش موضوع نواقص و دس��تکاری های عمده اتوبوس های 
اسکانیا به کار گروه ناوگان کمیسیون ایمنی راهها )با مسئولیت سازمان 
ملی استاندارد ایران( واگذار شد که با اعلام این کار گروه، سازمان راهداری 
و حمل و نقل جاده ای نسبت به تعلیق کارت هوشمند رانندگان و جلوگیری 

از صدور صورت وضعیت برای این اتوبوس ها اقدام کرد.
طبق این مصوبه، فراخوان سایر اتوبوس ها توسط شرکت های تولیدی 

و پشتیبانی نیز در دستور کار قرار دارد و در حال پیگیری است.
در پنجاه و یکمین نشست کمیسیون ایمنی راههای کشور مقرر شد با 
دعوت از بازرسان با تجربه خودروسازان چند شرکت معتبر اروپایی برای 
بازدید و اعلام نظر از کارخانه های سازنده داخلی که در تولید اتوبوس فعال 
هستند، مسایل ایمنی آنها مورد ارزیابی مجدد قرار گیرد. همچنین از دیگر 
مصوبات این جلسه جلوگیری از تردد اتوبوسها و مینی بوسهای دولتی فاقد 

مجوزهای لازم برای تردد در جاده های برون شهری بود. 

به منظور افزایش ایمنی
فعالیت 126 دستگاه اتوبوس اسکانیا

به حالت تعلیق درآمد

رئیس خان�ه اقتصاد ایران 
از کاه�ش 4/5 براب�ری قدرت 
خرید مردم در سال های اخیر 

خبر داد.
ابراهیم جمیلی در نشست خانه 
اقتصاد ایران با اشاره به اینکه قدرت 
خرید خانوار اکنون نسبت به سال 
85، 4/5 برابر کاهش یافته اس��ت 
افزود: در بسته حمایتی دولت برای 
خروج از رکود برای تقاضای خرید 
مشتریان چیزی دیده نشده است 
در حالی که باید دو کفه ترازو یعنی 
عرضه و تقاضا توازن داشته باشند 
تا رونق ایجاد ش��ود و الا دردی از 

رکود دوا نخواهد شد.
عضو هیئت نماین��دگان اتاق 
بازرگان��ی ای��ران، با بی��ان اینکه 
لایحه دولت بیش��تر نگاه به آینده 
داشته و توسعه ای است افزود: این 
لایحه وضعیت موجود را ش��امل 
نمی شود و اگر به مشکلات فعلی 

رئیس خانه اقتصاد ایران عنوان کرد

کاهش 4/5 برابری قدرت خرید مردم

توجه نکنیم، ضربه زیادی خواهیم 
خورد و امیدواری��م، این لایحه با 
نماین��دگان مجلس  چکش کاری 

اصلاح شود.
جمیلی مشکل در تامین منابع 
را یکی دیگر از مواردی عنوان کرد 
که به اعتقاد اغلب تجار و بازرگانان 
بخش خصوص��ی در لایحه دولت 
برای خ��روج از رکود فکری برای 
آن نشده اس��ت، یا اینکه اگر قرار 
است، نقدینگی تزریق شود به کدام 

بخش باید باشد.
به گزارش فارس، رئیس خانه 
اقتصاد ایران بی اهمیتی بانکها به 
مصوب��ات قانون��ی را یکی دیگر از 
گره ه��ای کور پیش رو دانس��ت و 
گف��ت: مصوبه ای  داریم که بانکها 
بای��د ب��ا 25 تا 30 درص��د مبلغ 
گش��ایش اعتبار کنند، ولی بانکها 
از این موض��وع تمکین نمی کنند 
و این امر در مورد مصوبات تسویه 

معوق��ات بانکی ه��م همین گونه 
است.

هیئ��ت  عض��و  اعتق��اد  ب��ه 
نماین��دگان ات��اق بازرگانی ایران 
باید نس��بت معینی بین نرخ تورم 
و س��ود تس��هیلات بانکی برقرار 
باشد، چرا که با پایین نگه داشتن 
دستوری نرخ سود بانکی در دولت 
قبل و تزری��ق نقدینگی در قالب 
بنگاه های خرد وضع به آنجا رسید 

که اکنون شاهدید.
جمیلی تصریح کرد: تا زمانی 
که بانک مرکزی سیاست جامعی 
نداشته باشد، نمی تواند با دستور و 
بخشنامه یک شبه مشکل را حل 
کن��د و اگر بر ابلاغیه ه��ا نظارتی 
وجود نداشته باشد و ببینند بانکها 
چقدر تبعیت می کنند باز مشکلی 

حل نمی شود.
وی خطاب به بانکها گفت: اگر 
بانکها به جای بنگاه داری بانکداری 
کنن��د و کاهش ن��رخ قیمت ها با 
تولید انبوه به می��ان بیاید خیلی 
از مش��کلات حل می ش��ود. باید 
پرس��ید وقت��ی موسس��ات مالی، 
اعتبار تسهیلاتی با سود 36 درصد 
می دهند چه کسانی این تسهیلات 
را می گیرند؟ آنها که با سود بالای 
50 درصد تولید می کنند یا آنکه در 
فهرست بدهکاران قرار گرفته و به 
معوقات بانکی دامن زده می شود.

مدیر آب و فاضاب منطقه 
4 ناحی�ه بهارس�تان ب�ا اعام 
در  صرفه جوی�ی  روش ه�ای 
مصرف آب گف�ت: باید به این 
باور برسیم که روش مصرف را 

بهینه کنیم.
محمد پناهی امام در گفت وگو 
با کیهان ضم��ن تاکید بر رعایت 
الگوی مصرف، یادآور ش��د: مردم 
بای��د هر چ��ه بیش��تر در حفظ و 
صیان��ت از آب کوش��ش کنن��د. 
مدی��ر آب و فاض��لاب منطق��ه 4 
ناحیه بهارس��تان با اشاره به اینکه 
قدیمی تری��ن لوله گ��ذاری آب در 
این منطق��ه قرار دارد گفت: بافت 
شهرس��ازی قدیمی، وج��ود بازار 
تهران و س��ایر مشاغل وابسته در 
این منطقه از  تجمع وزارتخانه ها 
و موسسات دولتی، وجود محدوده 
ط��رح ترافی��ک، ام��کان هرگونه 
عملیات اصلاح و بازسازی و حتی 
تعمی��رات ح��وادث را با مش��کل 
مواجه ک��رده اس��ت. پناهی امام 
در عین حال خاطرنشان ساخت: 
مسئله صرفه جویی و جلوگیری از 
اتلاف آب در این منطقه از اهمیت 
خاصی برخوردار است. وی از مردم 
و مش��ترکان خواس��ت، هرگون��ه 
اتلاف آب، شکس��تگی لوله و... را 
به مرک��ز ارتباطات مردمی )تلفن 
122( اط��لاع دهن��د. مدیر آب و 
فاضلاب منطقه 4 ناحیه بهارستان 
همچنین گفت: مش��ترکان از آب 
آش��امیدنی برای آبی��اری فضای 
سبز، شست وشوی معابر و خودرو 
پرهیز کنند. ب��ه کودکان آموزش 

داده ش��ود ضمن اس��تفاده بهینه 
از آب از ه��در رفت آن جلوگیری 
نماین��د. با تنظیم ش��ناور و نصب 
سایبان روی کولرهای آبی مصرف 
آب را کنترل کنن��د. اگر در حال 
تعمیر یا احداث ساختمان هستید 
از آب آشامیدنی استفاده نکنید و 
از آب خام تانکری اس��تفاده شود. 
وی در پایان با درخواس��ت مجدد 
از ش��هروندان به استفاده بهینه از 

آب و کنترل مصرف تاکید کرد.
بنابراین گ��زارش: محمدعلی 
رحیمی مدیر دفتر مدیریت مصرف 
آب و انرژی شرکت آب و فاضلاب 
اس��تان تهران نیز گفت: در زمینه  
استفاده از تجهیزات کاهنده مصرف 
آب با شهرداری ها و نظام مهندسی 
صحب��ت کردیم تا هن��گام صدور 
پایان کار اگر از شیر آلات و اتصالات 
استاندارد در س��اختمان استفاده 
نش��ده باش��د، از صدور پایان کار 

خودداری کنند.

وی با اش��اره به دیگر اقدامات 
ش��رکت  آب و فاض��لاب اس��تان 
تهران در راس��تای کاهش مصرف  
گفت: اقدامات س��ازه ای و اجرایی 
در دس��تور کار اس��ت از جمل��ه 
مدیریت فش��ار و نشت یابی برای 
کشف شکستگی لوله در زیرزمین.
مدی��ر دفت��ر مدیریت مصرف 
آب و انرژی شرکت آب و فاضلاب 
اس��تان تهران با اش��اره به اینکه 
صرفا به شهروندان در کاربری های 
مسکونی اکتفا نمی کنیم گفت: به 
کاربری های نظامی، ادارات دولتی 
و مراکز مصرفی مانند بخش صنعت 
توجه داریم و وارد مذاکره شده ایم 
ت��ا اقدامات اساس��ی برای کاهش 

مصرف آب صورت گیرد.
رحیمی با اشاره به اینکه هدر 
رفت آب ناشی از فرسودگی شبکه 
12 درصد است تاکید کرد: درصدد 
کاهش هدر رفت آب هس��تیم که 

اعتبارات قابل توجهی می خواهد.

مدیر آب و فاضاب منطقه 4 ناحیه بهارستان اعام کرد

راهکارهای کاهش مصرف آب

یک کارشناس اقتصادی:

تامین مالی بازار سرمایه از طریق فروش 
اوراق مشارکت امکان پذیر نیست

با بررسی 4 تا 5 هزار پرونده صورت می گیرد

برخورد با متخلفان و گرانفروشان  
میوه و تره بار

احمد توکل�ی نماینده مجلس ش�ورای 
اس�امی ب�ه اظه�ارات عبدالرض�ا مصری 
سخنگوی س�ابق هیئت رئیسه مجلس در 
ارتباط با رانت 650 میلیون یورویی پاس�خ 

داد.
سخنگوی سابق هیئت رئیسه مجلس شورای 
اسلامی روز سه شنبه گفته بود، رانت خواری 650 
میلیون یورویی کذب محض اس��ت و هیچ رانتی 

در این خصوص داده نشده است.
عبدالرضا مصری نماینده مردم کرمانش��اه در 
مجلس شورای اسلامی افزوده بود، شخص متهم 
به رانت خواری، خدماتی به شهر و کرمانشاه داشته 
و با اعتبار خود بخشی از نیاز استان کرمانشاه را 

برآورده کرده است.
وی ادامه داد، فرد مورد نظر، خوراک مرغ وارد 

کرده و رانتی رخ نداده است.
در همی��ن حال احمد توکل��ی نماینده دیگر 
مجلس شورای اسلامی که اولین بار در آبان ماه 
92 موضوع رانت 650 میلیون یورویی را به اطلاع 
رئیس جمهور رس��انده بود، روز سه شنبه در نطق 
میان دستور خود در صحن علنی مجلس شورای 
اس��لامی سخنانی بیان کرد که به نوعی پاسخ به 
اظهارات عبدالرضا مصری بود. توکلی گفت: پس 
از آنکه دادستان دیوان محاسبات اعطای رانت و 
امتیاز ویژه غیرقانونی را به تاجر خاص رسما تایید 
کرد و به دلیل این تخلف به س��یف و نعمت زاده 
تذکر داده پرونده را برای یک س��ال تعلیق کرد، 
متاس��فانه 3 عضو کابین��ه در برابر مقام نظارتی 

فصل الخطاب، مواضعی نسنجیده گرفتند.
توکل��ی در م��ورد بی��ان جزئیات��ی از رانت 
650میلیون یورویی که از سوی وزارت صنعت به 
یک تاجر خاص داده ش��ده گفت: در رانت بخشی 
دوم ک��ه مهم تر اس��ت، بانک مرک��زی و وزارت 
صنع��ت، امتی��از ویژه به تاجر خاص داده ش��ده 

اس��ت. در این رانت بخشی بانک مرکزی و وزارت 
صنعت ب��ا تاجر خاص تفاهم نام��ه ویژه ای امضا 
کردند برای اینکه بتواند به خلاف مقررات جاری 
بار کشتی هایش را ترخیص کند و در بازار بفروشد 
و بع��د از 4 تا 6 ماه 650 میلیون یورو را از بانک 

مرکزی خریده به فروشنده خارجی بدهد.
وی تصری��ح ک��رد: این امتیاز وی��ژه حتی به 
ش��رکت دولتی متقاضی نیز داده نش��ده اس��ت. 
این کار 350 تا 400 میلیارد تومان رانت نصیب 
تاجر خاص کرده است. مهم تر از مقدار این منافع 
نامشروع، تقویت یک تاجر در بازار خطیر کالاهای 
اساسی است که با قوت مردم سروکار دارد و جنبه 

امنیتی پیدا می کند.
توکلی تصریح کرد: قانون می گوید اگر امکانی 
را ب��ه ف��ردی بدهی��د و به فرد دیگ��ری ندهید، 
ممنوع اس��ت. دادستان کل تاکنون دو بار اعلام 
کرده که ای��ن تاجر هزار میلی��ارد تومان بدهی 

معوق دارد.
وی در پایان خاطرنشان کرد: در موضوع رانت 
650 میلیون یورویی بعضی از رس��انه ها به غلط، 
بحث این رانت را طوری مطرح کردند که فردی 
به این مبلغ سوءاس��تفاده کرده است در صورتی 
که همان طور که گفته ام یک امتیاز خاص به یک 
تاجر اعطا ش��ده که این غیرقانونی است و ارزش 
آن 450 میلی��ارد تومان به نفع او بوده اس��ت و 
متاس��فانه انحصار را در بازار کالاهای اساسی که 
خیلی مهم و سرنوشت ساز و امنیتی است بالا برده 
و نباید این کار انجام می ش��ده که باید نسبت به 

آن حساس باشیم.
اکنون در حالیکه همه اسناد و مدارک و تایید 
دیوان محاسبات از رخداد یک رانت 650 میلیون 
یورویی حکای��ت دارد مخالفت عبدالرضا مصری 
نماینده مردم کرمانشاه در مجلس شورای اسلامی 

با وقوع یک رانت، جای تعجب دارد.

اسناد موجود نشان می دهد

برخلاف ادعای مصری
رانت 650 میلیون یورویی واقعیت دارد


